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f” Wszystkim Nauczycielom) 
tego, aby jak za dawnych 
czasów to Oni byli zauważa- 
ni, anietylkoich święto...   

  

  e: Życzy Redakcja 

GONIEC 
DWUTYGODNIKIEM 

Z śgianiczoną satysfakcją infor- 
mi$e/ny Szanownych Czytelników, 
że od tego numeru ukazujemy się 
co dwa tygodnie. Zawsze w środę 
po południu. Satysfakcja będzie 

pełna, gdy Goniec będzie chętnie 

czytanym tygodnikiem. 

Następny numerwśrodę 
23października. 

  
Po Festynie — str. 6, 7 

   

                          

Rumia cena 1500 zł 

WIZYTA DOSTOJNEGO GOŚCIA 
Trzy uroczystości naraz byłypowodem obecności Prezydenta RP 
Lecha Wałęsy w niedzielę 29 września o godz. 14*w kościele p.w. 
św. Judy Tadeusza. 

9 października 1991 

Przypadek sprawił, że w parafiitego kościoła, w Rumi, zamieszkał najstarszy syn prezydenta, 
Bogdan. W pierwszą rocznicę swego ślubu Agnieszkai Bogdan Wałęsowie chrzciliswoją 
córeczkę, Weronikę Wiktorię. Tego samego dniaich wielki ojciec obchodził rocznicę swych 48 
urodzin.Podobną do dziadka, takie było nasze przelotne wrażenie, Weronikę, trzymalido 
chrztu dziadkowie - matka Bogdana i ojciec Agnieszki. 

wie najlepiej poinformowani w 
Rumi, mielina żywo człowieka 

-legendę swoich czasówi je- 
go rodzinę. Ks. proboszcz Gut 
polecił osobę prezydenta 
modlitwie wiernych, wsparł 
dobrym słowem, życzył m.in. 
poparcia duchowegoi 
większego zrozumienia 
wśród Polaków. Udało nam 
się zdobyć, (jako jedynym 
wśród kibiców), mimo bardzo 
czujnej obstawy, podpis Le- 
cha Wałęsy nawiniecie. 
"Gońca" iaprobujące zdziwie- 
nie, że mamy gazetę lokalną. 

| |  Narozmowę szykujemysię 
| innymrazem... 

1 Przybylina mszę, niewątpli- 

| 
| 

  

jotka 
  

Ksiądz proboszcz żegna p. Prezydenta



  

Informujemy, źe: 

  

* 

Wścieklizna nadal 
groźna. Stwierdzono 2 nowe 
ogniska chorobowew rejonie 
Lotniska. Każdy przypadek 
zachorowania należy 
zgłaszać w lecznicy dla 
zwierząt w Gdyni - Redłowie 
tel.: 22-31-66, 
od 15%do 19% 
tel.: 22-21-48 

* 

Potwierdzamy informację, 
że można zgłaszać się do 
Komitetu Telefonizacji. 
Możliwości tej nie mają 
mieszkańcy Janowa Jedno- 
stkiCiD.Wtej sprawie można 
kontaktować się telefonicznie 
zp. Janiną Zołnierkiewicz 
tel.: 71-05-03 UMRumia. 

* 

Kalkulacja kosztów 
pawilonów handlowych 
zamieszczonaw'Ratuszowej 
Klece", G.R. nr7(16), nie była 
błędem. Z oferty inwestora wy- 
nika, że sam "domek" kosztuje 
29.600.000,-złacena 
"domku" z montażem wynosi 
35.500.000, - 

* 

- Zestrony UM nie ma prze- 
szkód, jeślichodzi o korzysta- 
nie zpieców gazowychC.O., 
takiej informacji udzielił Bur- 
mistrz Miasta p. T. Wolski. Je- 
żeli piec został "odebrany" 
przez pracowników Gazowni, 
to zakaz jego użytkowania jest 

A jednak jest! 
Gora 28 września. 

Ciepły jesienny pora- 
nek. Jadę autobusem. Dzień 
jak codzień, ajednak... W au- 
tobusie spostrzegam rodzinę. 
Kilkunastoletnia dziewczynka 
w galowymstroju opowiada o 
czymś eleganckiejmamie, a 
tata jak z żurnala, 
przysłuchuje siętemu z 
wyraźnym zadowoleniem. 
Jadątamgdzie ja: na uroczy- 

  

ste otwarcie Ekologicznej 
Szkoły Społecznej. Szkoły, o 
której zaistnieniu 
powątpiewało wielu. Wysia-. 
dam z autobusu. Nie muszę 
się pytać o miejsce. gr 
uroczystości. Na ulicach Ja- 
nowa atmosferaświęta. 
Roześmiane dzieci, nawette, 
które niesą uczniami nowej 
placówki, głośno wyrażają 
swój entuzjazm. Pamiętają je- 
szcze dzień wczorajszy: Mszę | 
św. inauguracyjną. 

poświęcenie Szkoły, którego 
dokonał Ksiądz Proboszcz pa- 
rafii p.w. św. Janaz Kęt - An- 
drzej Miszewski, uroczyste 
odsłonięcie tablicy pamiątko- 
wej, pasowanie na ucznia 
wielkim kluczem, obdarzanie 
koszulkamiz emblematem 
Szkoły inieprzemakalnymi 
tornistrami w wesołym niebie- 
skim kolorze. Dzisiaj gro- 
madzą się pod Domem 

   

                          

   

  

niezgodny z porozumieniem 
zawartym między UM a 
POZG. 

* 

Niedługo naterenie nasze- 
gomiastama powstać 
Telefon Zaufania. Ztą poży- 
tecznąinicjatywą wystąpił, 
przebywający od niedawnaw 
Rumi Ks. Andrzej Szpak - zna- 
ny wcałej Polsce duszpasterz 
młodzieżowy z Warszawy. 

* 

Wdniu 19 października '91 
| (sobota) odbędzie się w 
kościele N. M. P. Wspomoże- 
nia Wiernych Ill Ogólnopolski 
Festiwal Pięśni Religijnej 
im. ks. St. Ormińskiego.     Wstęp wolny. 
U J 

  
Tym razem prezentujemy "straszydło" na ul. Sobieskiego. 

Ciekawe jak długo będzie nas.straszyć? 

Z ostatniej chwili: już nie straszy   

Kultury "Janowo", w którego 
saliwidowiskowej przygoto- 
wanowielkągalę. Przekra- 
czam próg domu. Pani 
Elżbieta Kończak, w 
okolicznościowej czerni 
przedstawia mnie zebranym 
w hallugościom (doprawdy, o 
ile jeden dobrze ubrany 
mężczyzna jestewenemen- 
tem, towidok kilku wydaje się 
być wizjąz innego wymia- 
ru...), prosio wpis do Księgi 
Pamiątkowej Szkoły. Zapra- 
sza dosali widowiskowej. A 
tam już ruch, gwar... zoddali 
dobiegają tony fortepianu, na 
którym grają uczniowie. 
Uroczystość otwiera Dyrektor 

| Szkoły p.J. Liszek. Wita zągro- 

. szonych gości. Niektóre ABP 
sy doKsięgi Pamiątkowejsą 
nieczytelne. Pani Dyrektor 

. prosiwięco przedstawienie 
się tych, których ominęła. Nikt 
się nie ujawnia. Lista wyczyta- 
nych jestdługaiimponująca: 

  

zastępca burmistrza - Roman 
Knop, przewodniczący RM - 
L.Bach, prezesSM "Janowo" 
p. Biernacik, przedstawiciel 
Franciszkańskiego Ruchu 
Ekologicznego - Gerard Kap- 
tur, dyr. Centrum Ekologicz- 
nego - Daniel Duda, rektor 
Politechniki Gdańskiej - Ed- 
mund Wittbrodt. Dyrektorzy 
wszystkich rumskich placó- 
wek oświatowych, sponsorzy 
Szkoły. Totylko mały frag- 
ment listy. 

Gwar głosówcichnie. Do 
fortepianu zasiada p. Andrzej 
Dormiak. Rozpoczynasię 
część artystycznaspotkania, 
wktórej udział biorą WSZY- 
SCY uczniowie szkoły, Starsi 
w'"firmowych" koszulkach,



_. 
  

młodsi przebrani za Smurfy, Jesień, 
księcia... Program patriotyczno - ekologi- 
czny. Szczególnie zapadają w serce te- 
ksty piosenek, np. ten: "świat nasz jest: 
jedeninie dainnego nam nikt". Niby tota- 
kie proste... 

Po części artystycznej, 
podziękowania. PanW. Bogucki 
dziękuje tym, którzy przyczynilisię do te- 
go, że Szkoła w ogóle powstała, ale jest 
totylko wstęp. W wizjonerskim natchnie- 
niu kreśli plany na przyszłość: piękne sa- 
le, basen, ogród botaniczny, 
planetarium. Po sali przechodzi szmer. 
"Niedowiarkom ręczę, że można oprzeć 
się otęczę" replikuje p. Bogucki. 
Okolicznościowe życzenia, wręczając 
symboliczne upominki, składają panie 
Dyrektorki: szk. nr 9, przedszkola nr 6i 
szkoły nr4. Chęć współpracy deklaruje 
RektorPG... 

Na zaproszenie p. Dyrektor przecho- 
dzimy do budynku Szkoły. Następuje 
ur. „zyste przecięcie wstęgi itłum gości 
wlewasię do szczupłych pomieszczeń. A 
tam moc atrakcji: wielka loteriafantowa 
(każdy los wygrywa), kiermasz rozlicz- 
nych artykułów, połączona zesprzedażą 
wystawa kaktusów z kolekcji p. Hinza, 
sprzedaż kwiatówi ceramiki, a wszystko 
to aby zasilić konto Szkoły. Pomysł na 
"szóstkę". 

Na zakończenie organizatorzy żapra: 
szają naskromny (?) poczęstunek. Tę 
część znamjednak jużtylko zfotografii. 

Hanna Kurowska     

ZXXISesji R.M. 

Sesja była długa 
A... treściwa 

  

PODIGTONA 
/od 16. 09. do 23.09. j 

Wdniu1 8. o9g grupa Hielelnich wwie- 
kuod14-18lat, pobiłaanastępnie 
okradła mężczyznę przejeźdzającego 
rowerem w okolicy os. Janowo. Roweri | 
zegarek zabrano 

* 

UWAGA!!! OSTRZEŻENIE!!! 
Na terenie Rumi pojawiły się podra- 

biane banknoty dolarowe o nominałach 
50 dol.i100 dol. 

* 

DrogiwRumi nadalniebezpieczne. 
dla... nietrzeźwychkierowców. Wtym 
tygodniu ga zymano dwie osoby. 

Wnocyz 20. 09.na 24. 09. dwóch 
panów! K.włamałosiędokiosku 
spożywczego p. Spaluch, przy ul. Staro- 
wiejskiej. Wtrakcie włamania zostali za- 
trzymani, jednak decyzją prokuratora 
rejonowego w Gdyni pozostają na 
wolności (pod dozorem policji). Glaka: 
we dlaczego? 

* 

Najciekawszą nocą, z punktu widze- 
nia mieszkańców, była noc z 24.09. na 
25.09, w czasie którejnie zanotowano 
żadnego zdarzenia.   Agata     

' Rozpięty budżet 

* 
* 

D rodzy Czy- 

telnicy! Bu- 

dżet nigdy nie był 

dopięty, ale teraz rozpiął 

się na amen. Stąd radni 

wystąpili zwnioskiem o upoważnienie Zarządu do 

przekazania dofinansowania dla: Ill Ogólnopolskie- 

go Festiwalu Pieśni Religijnej im. ks. St. 

Ormińskiego i... umskiego "Orkanu". Otempora o 

mores! Ani śpiewać, ani biegać za piłką bez 

pieniędzy się nie da. Piłkarze pieniądze dostaną, 

gdyż sprawa została już pozytywnie 

przegłosowana (zważywszy wynik ostatniego me- 

czu: rajcy - księża, decyzja w pełni uzasadniona), 

gorzej jeśli chodzi o chórzystów. Festiwal, wpisany 

w centralny kalendarz imprez kulturalnych (o dziwo 

nie maw nim "Sopotu") miał otrzymać 50 mln. dota- 

  

Urzędowa kuracja odchudzająca 
Rumski tor wyścigowy 

* Bolesny poród PGKiM 

cji, otrzyma tylko 20 mln... 

będą cienko śpiewać. 

Jeszcze a'propos finansów. Miasto miało 

wykupić od sp-ni mieszkaniowej "Janowo" dom kul- 

tury. Nie wykupi, gdyż sp-nia nie przedstawiła 

szczegółowego kosztorysu, a suma jaką przedsta- 

wiono Zarządowi wydaje się być mocno 

naciągnięta. Sprzedano natomiast byłe targowisko 

miejskie między ul. A, Mickiewicza i ul. Wybickiego 

za... 250.000,- zł zam . Część pieniędzy uzyska- 

nych ze sprzedaży przeznacza się nawykup 

nieruchomości przy ul. Leśnej 4. Zatroszczono się 

też o zwykłych mieszkańcówi dla nich ustalono 

wysokość nowych czynszów za dzierżawę gruntów 

gminnych i opłat z tytułu użytkowania wieczystego. 

O szczegółach napiszemy niebawem. . 

„Czuję, że organizatorzy 

c.d.n. H.K.   

OOIĘĆ 3 

Z życia osiedla 

Janowo 

ZE WSCHODU -- TANIEJ 
Pod sklepem SAM-u przy ul. Pomor- 

Skiej często można spotkać ludzi zza naszej 

wschodniej granicy handlujących czym się da. 

Można u nich rzeczywiście kupić znacznie taniej 

zwłaszcza wszelkie narzędzia, elektronarzędzia, 

artykuły gospodarstwa domowego a nawet 

żywność. Np. przyzwoitą wiertarkę dwubiegową. 

420 W, można kupić za niewiele ponad 300.000, - zł. 

ECH TE SPOŁKI... 

Wiele plotek i podejrzeń budzi inicjatywa Rady 

Nadzorczej SM Janowo zmierzająca do powołania 

spółki z 40% udziałem spółdzielni. Wyjaśniamy, że 

ma to być spółka akcyjna, której akcje może kupić 

każdy członek lub pracownik spółdzielni, a dyre- 

ktor spółki zostanie wyłoniony w drodze otwartego 

konkursu. Szczegółem technicznym wtej sprawie 

jestfakt, że w celu ominięcia kosztów związanych z 

założeniem nowej, RN postanowiła wstrzymać pro- 

ces likwidacji dotychczas istniejącej jeszcze formal- 

nie spółki (4-osobowej z 80% udziałem spółdzielni) 

i przekształcić ją w spółkę akcyjną o bardzo szero- 

kim zakresie działalności. 

PIENIĄDZE, PIENIĄDZE... 
Do dzisiaj nie została uregulowana sprawa 

sprzedaży Domu Kultury w Janowie na rzecz 

Urzędu Miasta. Trwa wtej sprawie dziwna kore- 

spondencja pomiędzy SM a Urzędem Miejskim, a 

pieniędzy jak nie było, tak nie ma. SM spokojnie na- 

licza odsetki, gdyż wtej... grze ekonomicznej takie 

teraz obowiązują zasady. 

BUDOWAC CZY NIE? 

Dużo czasu na ostatnim posiedzeniu RN zajęła 

sprawa kontynuacji budowy kolejnych Wieżowców. 

Budować czy nie, skoro koszt 1m” przekroczy 

5.000.000,- zł? Nie budować, zmienić plany na bu- 

dynki niższe - to znowu niewykonalny dzisiaj bilans 

ekonomiczny - mniej mieszkań na tym samym tere- 

nie + dodatkowe koszty projektowe. Mniej było 

wątpliwości natomiast przy propozycji 

dogęszczenia osiedla poprzez przedłużenie niektó- 

rych budynków o jedną klatkę. Podkreślano 

uciążliwość tego przedsięwzięcia dla 

mieszkańców, jednakże ogólny rachunek ekonomi- 

czny nakazuje skorzystać z tej formy powiększenia 

chłonności terenów ii zbudowania stosunkowo ta- 

nich mieszkań (tradycyjną metodą bez wielkiej 

płyty ijeszcze większych dźwigów). 

NOWY BUDYNEK 

1 października SM Janowo przekazała 

mieszkańcom kolejny budynek przy ul Dąbrowskie- 

go. Z zewnątrz wygląda przyzwoicie, o jakości wy- 

konania wnętrz nowi mieszkańcy przekonają się 

niebawem. 

BEZ GG 

Po siedmiu latach oczekiwania na zamianę 

mieszkania nasz dotychczasowy kolega redakcyj- 

ny iwspółautor tej kolumny Grzegorz Golub 

otrzymał docelowe mieszkanie (właśnie w bloku na 

ul. Dąbrowskiego) Jego nieobecność w kolegium 

redakcyjnym (począwszy od tego numeru gazety) 

nie ma jednak związku z otrzymaniem mieszka- 

nia... T.Piątkowski tel.: 71-24-19



      

  

  

POROZUMIENIE OBYWATELSKIE CENTRUM 

opowiada się za: 
dokończeniem polskiej rewolucji rozpoczętej przez "Solidarność" w sierpniu 1980 roku 

konsekwentnym usuwaniem komunistycznych pozostałości z naszego życia publicznego i gospodarczego 

zdecydowanym likwidowaniem niesprawiedliwych podziałów na obywateli uprzywilejowanych i wyzyski- 

wanych, na wpływowe elity i lekceważone doły społeczne 

silną, demokratyczną władzę zdolną do obrony politycznych i gospodarczych interesów Polski 

natychmiastowym wycofaniem wojsk radzieckich z Polski 

budową ładu społecznego opartego na chrześcijańskim systemie wartości 

demokracją, samorządnością i równouprawnieniem wszystkich Polaków 

odbudową autorytetu Wojska Polskiego, policjii wymiaru sprawiedliwości 

zdecydowaną i skuteczną ochroną przed przestępcami 

rzeczywistym urynkowieniem gospodarki i zaniechaniem biurokratycznych ingerencji w życie ekonomicz- 
ne 

ochroną interesów polskiego rolnictwa 

popieraniem polskiego kapitału, ożywieniem gospodarki i ochroną rynku wewnętrznego 

uwłaszczeniem obywateli pozbawionych szans awansu przez system komunistyczny 

poszanowaniem pracy poprzez jej godziwe wynagradzanie zgodne z prawami ekonomii 

- natychmiastową reformą systemu emerytalnego i rentowego 

- natychmiastową poprawą sytuacji oświaty i służby zdrowia 

Jest przeciwne: 
- atakowaniu Kościoła i wartości narodowych 

- bezkarności przestępców 

- szerzącej się korupcji w aparacie państwowym 

- polityce wewnętrznej, która prowadzi do bezradności wobec zła 

- polityce zagranicznej, która nie chroni naszych interesów i państwowej suwerenności 

- takiej polityce rolnej, która powoduje, że miliony polskich rolników nie mogą sprzedać swoich plonów 

dalszej dewastacji środowiska naturalnego 

NASIKANDYDACI: 3/Jerzy Umiastowski | 6/Mieczysław Balicki 9/Grzegorz Dworak 

1/ Czesław Nowak 4/ Grzegorz Bierecki  —7/Paweł Głuch 10/Mirosław Zdanowicz 

2/ Tadeusz Kilian 5/Bożena Kowalewska 8/Andrzej Miecznik 11/Michał Kaczorowski 

  
  

ApelMiejskiego Komitetu Obywatelskiego wRumi 

Miejski Komitet Obywatelski w Rumi zwraca się do wszystkich mieszkańców miasta o wzięcie czynne- 

go udziału w nadchodzących wyborach do Sejmu i Senatu. Działając w zgodzie z naszą deklaracją pro- 

gramową nie wskazujemy na konkretną partię. 

Udzielamy poparcia wszystkim silnym partiom i ruchom społecznym wywodzącym się z 

"Solidarności", a dążącym do głębokich reform w Polsce. 

Ostatnie wydarzenia w ZSRR jak i polskim Sejmie ukazują, że potrzebna jest pełna konsolidacja 

społeczeństwa do wyboru posłów dla których nadrzędne będzie dobro Polskii jej Narodu nad tzw. "pry- 

watą' i różnymi "gierkami politycznymi". 

Żeby tak było, potrzebne jest poparcie społeczeństwa w stopniu nie mniejszym jak to było w wybo- 

rach w 1989 r. Postkomuniści mają jeszcze duże wpływy. Czekają tylko na okazję. Taką okazją mogą być 

te wybory. Dzisiejsze trudności dnia codziennego mogą być wykorzystane w kampani wyborczej przez 

ugrupowania lewicy, zapominając do czego doprowadziły przez 40 lat swoich rządów. Czeka nas jeszcze 

wiele latwyrzeczeń, nie uda się zmienić wszystkiego w ciągu 2- 3 lat. 

Bardzo łatwo zapominamy o pustych półkach sklepowych, całonocnych kolejkach za mięsem, o 

potężnej inflacji. Zrobiono już niemało, może zrobiono by znacznie więcej gdyby nie kontraktowy Sejm, 

który wręcz torpedował poważniejsze zmiany gospodarcze. 

Jeszcze raz apelujemy: Udzielamy masowego poparcia silnym ugrupowaniom politycznym i ruchom 

społecznym wywodzącym się z "Solidarności". 
.. 
. 

. A Z'Solidarności", która obaliła układy jałtańskie i komunizm, która była zarzewiem demokratycznych 

zmian w całej Europie Środkowej i Wschodniej. 

Głosujemy na kandydatów: NSZZ "Solidarność", Kongres Liberalno - Demokratyczny, 
Obywatelskie Porozumienie Centrum, Unia Demokratyczna, Wyborcza Akcja Katolicka, 

Zrzeszenie Kaszubsko - Pomorskie. 

  

  

  

/ WYWIAD Z JANEM * 
ANDRZEJEM KLAWITEREM 
kandydatem na posła z listy nr 17 Wyborcza Akcja 
Katolicka. Urodzony w Rumi 10.11.1950 r. doktor 
nauk technicznych, nauczyciel akademicki na Poli- 
technice Gdańskiej, członek NSZZ "Solidarność'od 
1980 r. działacz Zjednoczenia Chrześcijańsko - Na- 
rodowego, prezes Oddziału Gdańskiego Towarzy- 
stwa Odpowiedzialnego Rodzicielstwa, członek 
Diecezjalnej Rady Duszpasterskiej, wiceprezes 
Krajowego Oddziału Międzynarodowej Unii Organi- 
zacji Rodzinnych. 

Red.: Kandydujesz z listy nr 17. Wyborcza Akcja 
Katolicka, jesteś działaczem Zjednoczenia 

Chrześcijańsko-Narodowego - dlaczego właśnie tej 

partii? 
J.K.: Partia ta, głosi jednoznaczne wartości, któ- 

re są zgodne z nauką Kościoła. 

Red.: Czy to było jedyne kryterium wyboru par- 
tii? 

J.K.: Tak! Bowiem od lat jestem zaangażowany w 

obronę życia, praw człowieka i rodziny. Problem wy- 

boru wartości, którymi ma się kierować społecz, 
w swoim rozwoju jest dla mnie problemem podstawo- 

wym, przed problematyką gospodarczą. Tylko moral- 

nie ukształtowany człowiek jest w stanie utworzyć 

dojrzałą rodzinę i odpowiedzialne społeczeństwo. 

Red.: Dzisiaj politycy stoją przed dwoma pod- 

stawowymi problemami: stosunku do komunistycznej 

przeszłości, budowy nowego ładu. Jaki jest Twój sto- 
sunek do tych zagadnień? 

J.K.: Zasada sprawiedliwości wymaga, aby 

osądzić tych polityków, którzy bezkarnie łamali obo- 
wiązujące prawo i ponadczasowe prawa człowieka. 

Uważam, że trzeba uchronić następną generację poli- 

tyków od tych pokus. Co do drugiej sprawy. Jeżeli nie 

nastąpi konsolidacja grup o zbliżonych programach 

grozi nam sparaliżowanie parlamentu. Musimv zrobić 

wszystko, aby parlament był zdolny do pracy. Zależy 

to również od wyborców, Którzy nie głosując, 

zwiększają szanse przejścia sił postkomunistycznych i 
lewicowych. 

Red.: Jesteśmy teraz w paradoksalnej sytuacji. 

Nowe siły mają polityczną przewagę, ale praktycznie 
będą zmuszone prowadzić politykę przeciw im 

wyborcom. Mamy na myśli wycofanie się z PE 

nadopickuńczego, nowe prawo lokalowe, cofnięcie 
dotacji do wielu dziedzin, likwidacja nierentownych 
zakładów itp. Co Ty na to? 

J.K.: Od tego kierunku nie można odejść, gdyż 

groził by nam bardzo głęboki kryzys gospodarczy. Re- 

cesja przez pewien czas będzie się utrzymywała. Jedy- 
nie przy zdecydowanych pociągnięciach jesteśmy w 
stanie ją przełamac, ale to kosztuje, system państwa 

opiekuńczego zbankrutował na całym świecie. 
Red.: Jeśli zostaniesz posłem - co my Rumianie 

możemy z tego mieć? 

J.K. Tyle samo co każdy inny obywatel RP. Ce- 

lem pracy posłów jest stanowienie prawa ogólnego. 

Tym niemniej jestem za silnym samorządem, który 
przy silniejszym potencjale gospodarczym jest w sta- 

nie wiele zrobić. Musimy ograniczyć rolę władz cen- 
tralnych wsterowaniu życiem regionów. 

Red.: Cochciałbyś dodać? 
J.K.: Jednym z nerwalgicznych problemów nasze- 

go państwa jest dbałość o edukację i wychowanie 
młodego pokolenia. Trzeba doprowadzić do sytuacji, 
wktórej dotacje dla szkół niepaństwowych będą równe 
dotacjom dla szkół państwowych. System oświaty wi- 
nien opierać się na dominującej roli dyrektorów szkół,     na których wybór wpływ mieliby rodzice. 

Ć s   
 



  

  

  

R ROluSZOWE Kleka 
  

  
Wyjaśnienie do zmian w miejscowym planie ogólnym zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rumi   
  

l. Teren położony pomiędzy ul. Dębogórską i ul. Piłsudskiego przewidzia- 

ny pod budownictwo wysokie wielorodzinne i jednorodzinne obecnie przezna- 

cza się pod budownictwo jednorodzinne, między ul. Gdyńską, Piłsudskiego i 

Dębogórską pod budownictwo wysokie z dopuszczeniem nieuciążliwych 

usług, handlui rzemiosła. 

2. Teren położony pomiędzy ul. Starowiejską, Czerwonych Kosynierów 
ograniczony od zachodu działkami nr 17 do 34, ul. Sędzickiego i ul. Chrobrego 
przewidziany pod budownictwo wysokie wielorodzinne i jednorodzinne obec- 

nie” -zeznacza się pod budownictwo mieszkalne jednorodzinne z usługami 

haRDIĄ zdrowia, oświaty i sakralnymi. 

3.Teren położony u zbiegu ul. Grunwaldzkiej i Ceynowy przewidziany pod 

usługi oświaty obecnie przeznacza się pod budownictwo mieszkaniowe jed- 

norodzinne. 

4. Teren położony pomiędzy ul. Czerwonych Kosynierów. a ul. Grun- 

waldzką przeznaczony pod ogrodnictwa i uprawy ogrodnicze obecnie prze- 

znacza się pod budownictwo jednorodzinne z usługami nieuciążliwymi. 

5. Teren położony u zbiegu ul. Dębogórskiej i Gdańskiej przewidziany pod 

Szkołę Zawodową z internatem obecnie przeznacza się pod teren obsługi ko- 

munikacji samochodowej. 

6.Teren położony pomiędzy ul. Piłsudskiego i Gdańską i od ul. 
Swiętojańskiej do torów PKP obecnie przeznacza się pod budownictwo jedno- 

rodzinne z lokalizacją usług i handlu. 

7. Teren położony u wylotu ul. Dębogórskiej w kierunku Gdyni przewidzia- 

ny pod ogrodnictwa częściowo przeznacza się pod budownictwo jednorodzin- 
ne. 

8. Teren położony u zbiegu ul. Dąbrowskiego i ul. Pomorskiej przewidzia- 

ny pod sporti rekreację przeznacza się pod budownictwo wysokie z częścią 

handlowo-usługową i terenami rekreacjii sportu. 

9. Teren położony przy ul. Sobieskiego zieleń parkowa, stacja paliw i 

obsługi samochodów obecnie przeznacza się pod rzemiosło. 

Teren położony u wylotu ul. Sabata do ul. Sobieskiego zieleń parkowa 

przeznacza się pod budownictwo mieszkalne jednorodzinne z usługami. 

11. Teren położony u zbiegu ul. Starowiejskiej i ul. Dąbrowskiego zieleń 
urządzona w części przeznacza się pod usługi handlu. 

12. Tereny położone wzdłuż ul. Starowiejskiej zieleń urządzona usługi 
sportu w częściach istniejącej zabudowy obecnie pozostawia się pod miesz- 

kalnictwo jednorodzinne bez możliwości rozbudowy oraz przeznacza się pod 
usługi i handel. 

13. Teren położony u zbiegu ul. Dywizji Wojska Polskiego i Drogi Czerwo- 
nej tereny rolniczo-ogrodnicze obecnie przeznacza się pod rezerwę terenu na 
sportiszpital. 

14. Teren położony przy ul. Klonowej, Świętopełka budownictwo mieszka- 
niowe jednorodzinne. Na części tego terenu przy ul. Klonowej lokalizuje się 
usługi oświaty, przedszkole, szkoła specjalna. 

15. Teren położony wzdłuż ul. Kamiennej od ul. Zdrojowej do granicy ze 

wsią Łężyce tereny upraw polnych i ogrodniczych obecnie przeznacza się pod 

mieszkalnictwo ekstensywne - jednorodzinne i siedliskowe - warunek skanali- 

zowanie terenu. 

16. Tereny położone wzdłuż ul. Batorego i wzdłuż granicy Parku Krajobra- 

zowego teren zieleni urządzonej po obu stronach rzeki Zagórskiej Strugi, obe- 

cnie w części przeznacza się pod budownictwo jednorodzinne zabudowa 
jednorodzinna - warunek skanalizowanie terenu. 

17. Teren Szkoły Podstawowej przy ul. Batorego z rezerwą na części 

działki 195/2 po zachodniej stronie ul. Batorego obecnie powiększa się o 

działkę 217/1 i rezygnuje się z rezerwy terenu po zachodniej stronie ul. Batore- 

go. 

18. Tereny ogrodów działkowych należy przewidzieć na tereny sportowe 
zabezpieczające potrzeby szkoły podstawowej przy ul. Batorego. 

19. Teren Wzgórza Markowca teren sportów zimowych i rekreacji prze- 

, znacza się na tereny rekreacji z częścią hotelarsko-gastronomiczną na szczy- 
cie wzgórza Markowca. 

20. Teren na stoku Wzgórza Markowca teren budownictwa jednorodzin- 

nego oraz wielorodzinnego obecnie przeznacza się w aktualizowanym planie 

pod budownictwo jednorodzinne i budownictwo o średniej intensywności. 

21. Teren położony między torami PKP a zboczem parku krajobrazowego 

przy ul. Zbychowskiej na działce nr 334 teren usług ogólnomiejskich - szpital, 

przychodnie specjalistyczne obecnie w aktualizowanym planie ogólnym 

przeznacza się pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne z usługami 

oświaty (szkoła, przedszkole). 

22. Projektowany szpital w zachodniej części działki w bezpośrednim 
sąsiedztwie ul. Zbychowskiej przeznacza się pod szkołę podstawową i przed- 
szkole. 

23. Tereny wzdłuż ul. Cegielnianej w kierunku Redy teren zieleni obecnie 

w całości przeznacza się pod budownictwo jednorodzinne. 

24. Teren przy ul. Ślusarskiej, ul. Źwirki i Wigury, działka o nr 102/3, 102/1 
teren istniejącej bazy MPGK obecnie przeznacza się pod budownictwo miesz- 

kaniowe jednorodzinne. 

25. Teren położony na granicy miasta Rumi z Redą przy ul. Grunwaldzkiej 

teren składowiska drewna w obecnie aktualizowanym planie ogólnym 

powiększa się o działkę nr 127, 128. 

26. Teren położony rzy ul. Batorego i zachodnim stoku parku krajobrazo- 

wego działka nr 176, 174 usługi turystyczne obecnie w części przeznacza się 

pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne 

27. Teren położony przy ul. Mostowej zieleń urządzona parkowa działka 

nr21 obecnie przeznacza się w aktualizowanym planie pod budownictwo 
mieszkaniowe jednorodzinne. 

28. Teren położony przy ul. Klonowej i Topolowej teren projektowanego 

ośrodka usługowego obecnie ulega ograniczeniu powierzchni do części 

działki nr 22 pozostaje włączona do zabudowy jednorodzinnej. 

29. Tereny położone wzdłuż ul. Lipowej i ul. Kościelnej teren zieleni urzą- 

dzonej obecnie w aktualizowanym planie częściowo włącza się do zabudowy 
jednorodzinnej. 

30. Układ Drogowy. Zmiany proponowane w aktualizacji planu ogólnego 
w zakresie komunikacji: 

a/ w konstrukcji układu wprowadza się zmianę dotyczącą przedłużenia 

funkcji ulicy zbiorczej obszarowej 1/2 (docelowo 2/2) ul. Czerwonych Kosynie- 

rów na odcinku od skrzyżowania ulic Dębogórskiej, Starowiejskiej w kierunku 

Redy tj. do nowego zespołu mieszkaniowego jednostka "A", 

b/ wprowadza się połączenie lokalne ulicy Czerwonych Kosynierów z ul. 

Grunwaldzką w rejonie nowego zespołu mieszkaniowego jednostka "A" oraz 

połączenie lokalne ulic Gdańskiej i Piłsudskiego, 

c/ zmiany linii rozgraniczających przy uwzględnieniu: 

- sporządzonych planów realizacyjnych ulic, 

- granic własności ilinii zabudowy istniejącej. 

 



Za maly ... 
K = ujrzałem bezchmurne, słoneczne 

iebo, w niedzielny poranek 22 

września, wiedziałem, że członkowie komitetu orga- 

nizacyjnego festynu odetchneęli z ulgą... Pogoda, je- 

dyna rzecz od nich niezależna - zdawała się 

sprzyjać. 

Już na godzinę przed pierwszą konkurencją fe- 

stynu nastadionie było sporo ludzi i nie bylito 

wyłącznie organizatorzy. Festyn rozpoczął się od 

meczu siatkarek Gedanii - które w "siostrobójczym" 

pojedynku (juniorki kontra seniorki) 

zaprezentowały się po raz pierwszy rumskiej 

publiczności. Siatkówka aktualnych v-ice Mistrzyń 

Polski z całą pewnością podobała się licznie zgro- 

madzonym kibicom, zresztą długonogie, smukłe i 

władnych biało-czerwono-czarnych strojach 

dziewczęta również. Na nasz mecz przyleciały pro- 

sto z Paryża, gdzie startowały w wielkim (48 druż- 

yn) międzynarodowym turnieju. Nic też dziwnego, 

że wmini wywiadzie (po meczu) natemat... ulubio- 

nych perfum, żadna z nich nie wymieniła Polleny 

(no chociaż był... "Brutal") Trener Skrobecki nie do 

końca był zadowolony ze swoich dziewcząt obie- 

cując, że pełną gamę umiejętności zaprezentują 

kiedyś na... sali (być może już niedługo). 

Prawdziwe emocje wśród szkolnej młodzieży 

rozgorzały na dobre już w pierszym bloku turnieju 

szkół podstawowych (przeciąganie liny, bieg szta- 

fetowy z przeszkodą w postaci płotka, sztafeta ze 

zmianą spodenek) kiedy to na prowadzenie 

wyszedł zespół SP nr8 W drugiej części turnieju 

najciekawszą i najbardziej widowiskową konku- 

rencją był z całą pewnością bieg z zasłoniętymi wor- 
  

ILIGA SIATKOWKI 

W JANOWIE! 
Z inicjatywy J. Skrobeckiego, trenera Gedanii, 

w Janowie odbędzie się super mecz siatkówki pań. 

Niedawno oglądaliśmy pokaz możliwości gry siat- 

karek GEDANII na stadionie MOSiR-u. Tym razem 
w sali gimnastycznej SP nr 9 (ul. Stoczniowców) w 

sobotę 19 października o godzinie 1 go 

odbędzie się mecz siatkówki kobiet pomiędzy pier- 

wszoligowymi zespołami: 

ŁKS ŁODŹ -POLONEZ W-wa 
Zapraszamy dzieci, młodzież i dorosłych - także 

wytrawnych znawców siatkówki. Mecz ten rozgry- 

wany jest bowiem w ramach turnieju odbywającego 

się na Gedanii z udziałem prawie całej krajowej 

czołówki. W tydzień później ruszają rozgrywki pier- 

wszej ligi. Cały dochód z meczu (bilety po 5 i 10 tys. 

zł) przeznaczony zostanie na wysposażenie sali gi- 

mnastycznej SP nr 9. 

Chcesz pomóc szkole? Przyjdź na mecz. I na- 

mów jeszcze sąsiada. Dzieci z pierwszej klasy i 

młodsze wchodzą za darmo. (Na wszelki wypadek 

radzimy zabrać ze sobą zmienne obuwie...) 

Bezpośrednio po meczu zapraszamy wszystkich 

dorosłych amatorów czynnego uprawiania siatkówki 

na... pierwszy trening (z własnymi piłkami i tenisówka- 

mi ojasiej podeszwie). W tym dniu dyrektor 

Oględzka udostępni salę za darmo. Za następne tre- 

ningi trzeba płacić po 50.000, - zł/godz - sala mała i 

100.000, - zł/godz - sala duża.   

kiem oczami (dodajmy 

naprawdę zasłoniętymi - jury 

sprawdzało worki w przeddzień 

turnieju) przy czym chłopiec z 

workiem na głowie musiał 

włożyć piłkę tenisową dowia- 

derka a pomagająca mu dziew- 

czynka mogła nim kierować 

wyłącznie głosem. Zwycięstwo 

wtej konkurencji wyprowadziło 

na pierwsze miejsce drużynę 

SP nr9 (dotychczas tuż za ple- 

cami SP nr 8). Oprócztegoska- | 

kano w dal z miejsca (o 

zwycięstwie decydowałałącz- 

na długość skoków całego 

zespołu) i bieg sztafetowy z 

piłką tenisową na rakietce ping- 

pongowej. 

Krótkie przerwy wypełniła 

muzyka zespołu Chmielanie i 

widowisko ruchowO - muzycz- 

ne przygotowane przez 

młodzież ze wszystkich uczest- 

niczących w festynie szkół. 

Wiele radości widzom, a 

młodzieży emocji, dostarczył 

występ gwiazd polskiej lekkiej 

atletyki młodzieżowej - braci Ja- 

ckai Grzegorza Mullerów. 

Rekordziści Polskiw kategorii 

juniorów w chodzie sportowym 

(Grzegorz - nawet srebrny me- 

dalista mistrzostw Europy ju- 

niorów w Atenach) wyzwali na 

pojedynek na dystansie 3.000 m wszystkich 

chętnych pozwalając im... biec, podczas gdy oni 

pójdą zgodnie z zasadami chodu sportowego. Ku 

radości organizatorów do konkurencji z nimi 

stanęło ponad 30-tu uczestników - głównie dzieci. 

Przez pierwsze okrążenie sensacja - bracia Mullero- 

wie zaledwie w środku stawki, po drugim okrążeniu 

(ilość biegaczy nieco zmalała) znaleźli się w 

czołówce (3-4 m-ce), potem zaś przesunęli się na 

miejsce 2i3itak już pozostało do końca. Przed ni- 

mi pozostawał, 

powiększając swoją 

przewagę, tajemniczy 

młody zawodnik z nume- 

rem 10 na koszulce. Biegł 

on własnym spokojnym 

tempem systematycznie 

zwiększając przewagę nad 

Mullerami. Na czwartym 

miejscu dzielnie biegł star- 

szy pan, widać jednak było, 

że bieganie mu'nie.pier- 
wszyzna. Takolejność r 
utrzymała się do mety. Przy 

dekoracji zwycięzców 

dowiedzieliśmy się, że 

chłopiec z 10 na plecach to 

uczeń VIII kI SP nr6 Grze- 

gorz Grinhole trenujący już 

bieganie w Lechii Gdańsk. 

Wytrwałych balon tym r 

rzy zafundowali sobie podróż balonemza jedyne 50.000, - złmo- 

gli podziwiać widok - Rumia z lotu ptaka - nocą. 

  
m nie zrobił w'balona". Wszyscy, któ- 

Ostatni blok turnieju szkół, to konkurs prac pla- 

stycznych, wyścig z wiadrem wody podwójnie pun- 

ktowany (po nim na prowadzeniu zrównały się 

zespoły SP nr 8i SP nr9), strzały piłką do małej 

bramki oraz kończąca turniej sztafeta rowerowa i... 

zwycięstwo dla SP nr9. 

Tadeusz Piąggowski 

 



BEZPIECZEŃSTWO 

NA DROGACH „. Stadion 

  

s * 
Późnym wieczorem zakończyło się losowanie nagród. Oni właśnie wyloso- 

wali rower - główną nagrodę. Łączny dochód ze sprzedaży losów wyniósł bli- 
sko 10 mln zł. 

IeSTA SPONSORÓW 
festynu sportowo-rekreacyjnego 

1. Podbielska Krystyna 

2. Kąkol Krystyna - Bar "Tawerna" 

3. Górska Apolonia - mechanika pojazdowa 

ul. Rodziewiczówny 

4. Bednarczyk Barbara - sklep 

ogólno - spożywczy 

5. FimaVIAMOND 

6. Żebrowska Danuta ul. Dąbrowskiego 105 
7. Ewertowski Jan 

8. Trella Marek - piekarnia 

9. Cesarska Maria - Hurt-Detal ul. Dąbrowskiego 

10, Kniaziew Mirosław - Ciastkarnia, 

Delikatesy ul. Wybickiego 

11. PSS-Społem 

12. caybarnia ul. Sobieskiego 

ia. ryka Urządzeń Okrętowych 

14. Fabryka Kotłów FAKO 

   
   
   
    

  

   
    

  

- popularyzacja w formie zabawy. 
Ciekawą formę nauki bezpiecznego poruszaniasię 

po drogach zaproponowali namfirma'Widrol" i Rejono- 
wa Komenda Policjiw Rumi. 

W sobotę21 września nastadionie MOSiR-u zorgani- 
zowano imprezę, na którą składały się konkursy z zakre- 
suwiedzy przepisów ruchu drogowego, wyścigi 
gokartów, wyścigi kolarskie. Były też pokazy Straży Po- 
żarnej, ekwilibrystyki Grzegorza Widomskiego. Całość 
prowadził Adam Relidzyński. 

Nagrodami były: bezpłatne i częściowopłatne kursy 
prowadzenia samochodu, książki, koszulki, czapeczki. 

Imprezę wsparli: 

Jerzy Czerwiński - Sklep Wielobranżowy 

Henryk Kij - Sklep Wielobranżowy 

Jan Merong - Zakład Malarski 

Jerzy Szulist-"Mega" 

  

15. Firma"Migma" - Andrzej Lappe 

ul. Piłsudskiego 5 

16. Trocki Jan ul. Owsiana 

17. MellerWłodzimierz - ogrodnictwo 

18. Morąg Jan - zakład malarski 

19. Tomasiewicz Kazimierz - wyrób srebra 

20. Miłosz - Irsa Maria - Efekt - biuro handlowe. 

21. RODAN - Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Hand- 

lowe Hurtownia Sprzęt Oświetleniowy ul. Gdyńska 

22. Pranga Jan - piekarnia ul. Gdyńska 2 

23. PaczoskaK iR- piekarnia 

24. SzmitAdam - sklep ogólno - 

spożywczy Plac Kaszubski 

25. Trocki Roman ul. Grunwaldzka 107 

26. Kamoń Walenty - ogrodnictwo ul. Rajska 

27. Kawa Tadeusz ul. Bądkowskiego 3a 

28. Dąbrowski Zenon ul. Lipowa 35 

29. Kukliński Eugeniusz - zakład instalacji gazo- 

wych ul. Dąbrowskiego 43 

30. Majewska Wanda 

31. Jasak Dorota 

32. Pewex- Janowo 

33. Gajewska - Kreft Beata - sklep kosmetyczny 

34. HemaAnna- kwiaciarnia 

35. Zakład Kaletniczy 

36. Cymborski Bogumił - wyrób srebra 

37. Stawicki Lech - kawiarnia "Słoneczna" 

38. Sobierajski Andrzej - Family School of 

British - SP nr9 

39. SzulistJerzy -"Mega" ul. Owsiana 

40. Głogowska Eliza - sklep ogólno - spożywczy 

ul. Sobieskiego 35 

41. Zabłoccy - kwiaciarnia 

42. Skierka Józef - piekarnia ul. Dębogórska 4 

43. Krasna Marianna ul. Janczarskiego 22 

44. Koliński Grzegorz - sklep Artus 

ul. Derdowskiego 

45. TKKF "Orzeł" Rumia ul. Mickiewicza 43 

46. Urząd Miasta 

47. Zelisto Paweł ul. Abrahama 

48. ŁoskoB. - sklep ogólno - spożywczy 

49. Bobruccy M.M. - firma BOB-Rollo 

Łącznie sponsorzy ofiarowali nafestyn 
ok. 20 min. zł. 
  

; się 4 zespoły. 

OZPN. 

Informujemy, że od października rozpoczyna swoją działalność 

Salezjańska Liga Piłki Nożnej. 

. Biorą w niej udział drużyny: szkolne, klasowe, podwórkowe, 
; osiedlowe itp. Mecze rozgrywane będą w? kategoriach. 

1 Grupastarsza - szkoły ponadpodstawowe:i starsi - dotych- 
czas zgłosiło się 9 zespołów. 

« 2 Grupa młodsza - szkoły podstawowe, klasy V - VIII - zgłosiły 

Mecze odbywać się będą? razy w tygodniu. O wynikach 
będziemy informować nałamach'Gońca". 

Liga działa w oparciu o zasady PZPN. Sędziują sędziowie z 

Do Zarządu Ligi należą: Ks. Mirosław Król SDB, p. LucjanGi- 
bas - TKKF Gdynia, p. Andrzej Januszewski - nauczycielwf. 
Współorganizatorami są: MOSiR, TKKF i Ognisko "Orzeł" Rumia. 

Gratulujemy inicjatywy i życzymy sukcesów. 
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* Pielęgnujemy zdrowie i urodę 

Pielęgnowanie włosów 
W odpowiednio 

pielęgnowane stanowią 

prawdziwą ozdobę. Utrzymanie ich w 

stanie zdrowym jest zależne nie tylko 

od zabiegów kosmetycznych, ale od 

ogólnego stanu zdrowia. Higieniczny 

tryb życia, właściwy sposób odżywia- 

nia się mają duży wpływ nastan 

włosów. Mycie Jest sprawą indywidu- 

alną, bowiem włosy niejednakowo 

szybko przetłuszczająsię i brudzą. 

Do mycia używać najlepiej szampo- 

nów ziołowych odpowiednio do każ- 

dego rodzaju włosów. Najwięcej 

kłopotów sprawiają nam włosy nad- 

miernie przetłuszczające się oraz 

włosy bardzo suche (niszczone 

ciągłym farbowaniem, rozjaśnianiem 

lub trwałą ondulacją). 

Pielęgnowanie włosów tłustych 
Do mycia tego rodzaju włosów 

używać szamponów ziołowych, 

dziegciowych lub siarkowych. Płukać 

w odwarze z ziół odpowiednich dla 

włosów jasnych lub ciemnych. Na- 

leży pamiętać, że na występowanie ło- 

jotoku składają się bardzo złożone 

przyczyny i nie ma wzoru 

postępowania dla wszystkich cierpią- 

cych nałojotok. Prócz gruczołów wy- 

dzielania wewnętrznego trzeba 

podkreślić wpływ układu nerwowego. 

Dlatego też niezależnie od 

pielęgnowania włosów i stosowania 

różnych środków zmniejszających ło- 

jotok duży wpływ ma stan ogólny 

ustroju i stan układu nerwowego. W 

diecie trzeba ograniczyć tłuszcze. 

Pielęgnowanie włosów suchych 

Włosy suche myjemy co dwa tygod- 

nie. Do mycia używać szamponów 

odżywczych, przetłuszczających lub 

ziołowych. Suchość włosów może 

być skutkiem zmniejszonego wydzie- 

laniałoju przez gruczoły łojowe (doty- 

czy to osób starszych). U młodych 

powodem suchości mogą być zabu- 

rzenia hormonalne i niedobór wita- 

min. Wiele czynników zewnętrznych 

może również działać na włosy wysu- 

szająco jak: farbowanie, rozjaśnianie, 

ondulacja. Bardzo dobrym czynni- 

kiem poprawiającym ich wygląd 

(przy bardzo wysuszonych, łamli- 

wych włosach) jest kąpiel oliwna. 

Włosy smarujemy olejkiem rycyno- 

wym, nakładamy kapturek i pozosta- 

wiamy nakilka godzin, a następnie 

solidnie myjemy. Jeżeli nasz czas jest 

ograniczony na tego rodzaju zabiegi, 

to przynajmniej myjmy włosy w szam- 

ponie wymieszanym z żółtkiem. To ta- 

kże pomaga. 

El bieta Damian 

  

PODPATRZONE 
PO FESTYNIE 

Wkilkadni pofestynie w 
mieście można było spotkać 
ludzi bardzo ostrożnie chodzą- 
cych (jakby im przed chwilą 
gips zdjęto). Z grymasem bólu 
na twarzy wchodzilinawetna 
niskie schody. No cóż, wstyd 
się przyznać, żeto... radni po 
festynowym meczu piłki noż- 
nej. Święta Prawda. Domeczu 
przystąpiliśmy z marszu, zaraz 
posesjiale... beztreningu. 
Radny Piątkowski 

POWIEDZIELI 
O FESTYNIE 
Mecenas M. Hebel, były 

przewodniczący KO 
"Solidarność" -takiego festy- 
nu wRumijeszcze nie było. v- 
ce Wojewoda Borzyszkowski - 
takifestyn przydał by się Wam 
cotydzieńi zawsze byłby 
pełen stadion widzów. Młody 
dziennikarz "Gazety Wybor- 
czej' zŁodzi, Jerzy Kozłowski - 
festyn wspaniały, bez przerwy 
pełen stadion ludzi. Nawaliła 
tylko gastronomia, bo po 
południu zabrakło nawet bi- 
gosu.   

  

KINO MAN | 
  

XVI FESTIWAL 
POLSKICH FILMÓW FABULARNYCH W GDYNI 

M: kiedyś psa - 

Sznaucera Olbrzyma, 

Borys mu było naimię. Ten pies, jak 

sama nazwa wskazuje, był olbrzymi, 

ale nigdy jakoś nie szczekał. 

Spytałam mojego kolegę "psiarza" 

czy mój "olbrzym" nie jest przypad- 

kiem felerny, na co on roześmiał się 

szczerze iwyjaśnił mi rzecz 

następująco: "Twój pieseczek ma2 

metry wzrostu i kły dziada ludojada, 

ma więc poczucie wartości i z arysto- 

kratycznym wdziękiem milczy, kiedy 

słyszy wściekłe jazgotanie 

karłowatych ratlerków. Wszystkie 

kundle wiedzą, że jak szczeknie to 

będzie to ostatni dźwięk w ich psim 

życiu." 

_  Tapsiafilozofia przypomniała mi 

się wtrakcie tegorocznego XVI Festi- 

walu Polskich Filmów Fabularnych. 

Jest niestety prawdą fakt, iż im jest 

ktoś mniejszy tym więcej robi wokół 

siebie sensacjii szumu. Ta przykrai 

tak już naga prawda miała okazję jesz- 

cze bardziej się roznegliżować na fe- 

stiwalu. Maluczcy dwoili się i troili 

chcąc zwrócić na siebie uwagę. A to 

przebrali się za Indian (fakt autentycz- 

ny), ato odtańczylitaniec św. Witta na 

widok znajomego, a to głośno inte- 

lektualizowali natemat filmu, którego 

jeszcze nie zobaczyli podczas gdy w 

szarym ubranku, przez nikogo nieza- 

uważany, przemykał Andrzej Wajda. 

Małe osobistości strasznie żywo 

gestykulowały i podskakiwały, w 

czym pomagały im serwowane napo- 

je wyskokowe. Niestety - cudu nie 

było. Wajda nie wylansował dziwnie 

poprzebieranych, a Radosław Piwo- 

warski nie dostrzegł w barmance te- 

matu do filmu. 

Tegoroczny festiwal był dosyć 

specyficzny. Po raz pierwszy wszy- 

stkie pokazywane filmy były filmami 

zupełnie nowymi (z 1990191 roku). 

Po raz pierwszy zaistniały debiuty w 

tak dużej ilości (aż osiem filmów de- 

biutanckich). Iwreszcie po raz pier- 

wszy, co mnie osobiście bardzo 

cieszy, prawie wszystkie nagrody 

główne zebrali ci właśnie debiutanci. - 

Nagrodę za muzykę dla debiutanckie- 

go filmu Wojciecha Nowaka otrzymał 

Tadeusz Nalepa. Nagrodę za debiut 

reżyserski przyznano Wojciechowi 

Nowakowi ('Smierć dziecioroba") i 

Władysławowi Pasikowskiemu 

("Kroll"). Oniteż otrzymali nagrody 

specjalne jury. Nagrodę za rolę pier- 

wszoplanową męską otrzymał Adam 

Ferency (debiutfilmowy TomaszaWi- 

szniewskiego) Nagrodę za rolę dru- 

goplanową męską otrzymał Cezary 

Pazura w debiutanckim filmie 

Władysława Pasikowskiego. Te wszy- 

stkie nagrody świadczą o tym, że jed- 

nak można dokonać czegoś w polsce 

nie przekroczywszy przepisowych 60- 

ulat. Niestety XVI Festiwal Polskich 

Filmów Fabularnych był ostatnim fe- 

stiwalem, w którym koszty produkcji 

filmów pokrywało państwo. Odtej 

chwili najzdolniejszy nawet reżyser 

będzie musiał tak długo tłumaczyć 

producentowi, że jego pomysł na film 

jest genialny, aż ten wyłoży swoje pry- 

watne pieniądze i z okrzykiem dażov , 

"płyńcie po morzach i oceanach +-po- 

żegna się z nimi na zawsze. Na za- 

wsze - dlatego, iż nie wiadomo czy 

mu kiedykolwiek zaprocentują. W Sta- 

nach Zjednoczonych z całej masy fil- 

mów wyprodukowanych w roku 1991 

koszty produkcji zwrócił jedynie film 

Costnera "Robin Hood" (z Costnerem 

w roli głównej). 

Na tegorocznym festiwalu nie 

przyznano głównej nagrody "Złotych 

Lwów Gdańskich" dla najlepszego fil- 

mu (Oprócz honorów 50 milionów zł 

pol.). Wydarzenie to zbulwersowało 

część świata artystycznego i nie tylko. 

Zdania naten temat są podzielone i 

niestety jedna i druga strona mają 

rację. Nie można przydzielać głównej 

nagrody filmowi, który nie pretenduje 

do miana dzieła artystycznego, jak 

nie można kierować się zasad pg?ta 

nagroda koniecznie musi być przy- 

dzielona. Z drugiej jednak strony 

można by dyskutować, czy 

rzeczywiście żaden z filmów nie 

spełniał wszystkich postawionych wa- 

runków. Osobiście twierdzę, że każdy 

z prezentowanych filmów powinien 

dostać nagrodę chociażby z tej racji, 

że w ogóle powstał w tragikomicz- 

nych warunkach, w jakich kręci się 

film w Polsce. Pomijając bałagan po- 

równajmy pewne realia naszei za- 

chodnie. Za zrealizowanie, 

powiedzmy sześcio - odcinkowego 

serialu, aktor na zachodzie jest 'usta- 

wiony" do końca życia. Może kupić 

sobie willę z basenemi najnowszy 

model golfa. U nas aktor za zrealizo- 

wanie sześcio - odcinkowego serialu 

może kupić sobie co najwyżej "'malu- 

cha", i paczkę "marllboro". .. 

c.d.n. 
Joanna Katarzyna Kurowska



  

Przyjmę bezpłatnie 
każdą ilość ziemi 

z wykopów 

Rumia - 

ul. Św. Józefa 20 
  

  

Gabinet 
Stomatologiczny 

wypełnienia światło 
i chemoutwardzalne 

ekstrakcje 

© protetyka 

lek. stom. 

Alicja Biniecka - A Czapiowska 

" Rumia Janowo 
ul.3Maja 25 
tel.: 71-26-32 

środa, piątek 17%%-19?* 
  

  

Nowootwarta Hurtownia 

"DOROTA" 
zaprasza odbiorców 

hurtowych i detalicznych 

oferuje: 
bieliznę jedwabną 
i bawełnianą, 

odzież, 

rajstopy, 

obrusy 

ul. Warszawska 3 

tel.: 71-05-50, 71-22-96 
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Firma usługowa 

Przyjęcia domowe 

RUMIA 

ul. Kościelna 15 

tel.: 71-01-24 

oferuje: 

  

    

WYPOŻYCZALNIĘ NACZYŃ 

organizację przyjęć 

weselnych i innych 

O obsługę kuchni O druk zaproszeń 

O obsługę gości 

O dekoracje sali O kwiaty iwiązanki 

O zespół muzyczny oO tortydomowe 

  

      

  

N 

oO Wideofilmowanie| 

  
  

  
              

w godz. 999. 1 700 

DRUKARNIA UsługowyZakład || Wypożyczalnia 
Chromatografi EiektromechOniczny kaset video r rafla ; 
poleca usługi poligraficzne: Lesze K Lietza u sprzedaż filmów video 

- plakatywdowolnych kolorach, Rumia ul. Okrzei 27 sprzedaż nagranych kaset 
- drukiakcydensowe, czynny o 17 magnetofonowych 

- broszury, soboty 9 -13 plakaty 

- skład naprawia e do- Rumia ul.Findera 5 
Ruiani Wyblokicnoio mowego, przezwaja silniki elektrycz- a -0Ó oo 
eel: 71-00-66 ne orazalternatory samochodowe CAdzaNNie od 15 do19         
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Leki, zioła, kosmetyki 

APTEKA dr Kończaka 
Rumia ul. Sobieskiego 3 

  

  

    
  

zaprasza: 
od poniedziaŚku do pidtku 

wgodz. 9%. 15% 

  

Tamże 

biżuteria złota 

isrebrna firmy: 
  

  

      

  

OŚRODEK 

szkolenia kierowców 

"WIDROL" 

     

  
Gdańsk Technikum Mechaniczno - 

- Elektryczne ul. Augustyńskiego I 
Biuro - Rumia, 

ul.Grunwaldzka 37, 
tel.71-14-80 

Szkolimy kierowców 

kat.B,A,T, EdoB, EdoC 
Rumia - Szk. Podst. Nr 2 

środyi piątkigodz. 17.9 

Gdynia - Cisowa 
Tech. Chemiczne 

wtorki czwartki godz. 16.70 
Gdańsk - Osowa 
Szkoła Podstawowa 

wtorkiipiątki godz. 1 o 

Szkolimy 
  

  

Lecznica dla 

zwierząt 

Pracownia bien ańydycne 

27] Pracownie 
Kapeluszy Damskich 

- Bieliźniarstwo 

Zofia Markiewicz « Zbyszek Markiewicz 

Futer 

oo Polecają: 
nakrycia głowy dla Pań na każdą porę roku 
w dużym wyborze upięcia i welony ślubne 
kapelusze i toczki żałobne 

Szycie 

DLA NAJMŁODSZYCH i renowacja 
szeroki wybór: 
czapeczek 
chusteczek 
dżokejek 
kapeluszy 

DLA NIEMOWLĄT: 
kaftaniki 
koszulki 
pieluchy 
czapeczki z koronką 
szatki do chrztu 
kapki do chrztu 

futer 

b
e
l
a
 

DLA PANÓW 
polecamyszeroki wybór: 
muszek 
krawatów 
fularów 
zapinek do koszul 
spinek do krawatów 
koszule 
garnitury 

swetry 
bielizna osobista 

RUMIA ul. Starowiejska 6 

  
ZAPRASZAMY codziennie: 10.22. 18,29 

SOBOTY 10.22. 14,29 

tel. 71-05-21   
  

Jarosław KOŃCZAK 
zaprasza codziennie 
oprócz sobóti niedziel 
w godz. 1422. 19:22 
Rumia, ul. Sobieskiego 3 

lek. wet.       LE LZ LZ 
sklep 1001 drobiazgów ul. Starowiejska 9A 

POLECA rozpuszczalniki 
art. elektryczne oraz inne artykuły 
gosp. domowe branży przemysłowej 
farby: 

LA Zapraszamy co- 
— olejne dziennie 
lakiery od 10% do 18%?        



  

GABINET 

INTERNISTYCZNY, 

EKG 
dr med. Jarosław Krzyżak 

specjalista: 
- chorób wewnętrznych 
- medycyny morskiej 

itropikalnej 

Rumia 
ul. Swiętojańska 14 B 

przyjmuje: 
poniedziałek, środa ipiątek 

w godz 17”? do 18”? 

  

      

choroby serca, naczyń, 
nadciśnienie, cukrzyca i inne 
EKG z opisem na miejscu 

LABORATORIUM 

e NALIZ 

MEDYCZNYCH 

mgr farm. Jerzy Ziętarski 

specjalista: 
- analityki klinicznej 

czynne: 
  

codziennie 
| godz od7”” do 15%?   

(z wyjątkiem sobót, 
niedziel i świąt) 

RUMIA,   
  

  

OGŁOSZENIA 
DROBNE 

Biuro Matrymonialne"SINDV"tel.:71- 
31-79skr. pocz. 80 zaprasza 12 
października nawieczorek zapoznaw- 
czy. 

* 

MZK Gdynia unieważnia bilet wolnej 
jazdy "R"- 12678 wydany na nazwisko 
Wydrowski Grzegorz. 

* 

Przyjmę bezpłatnie każdą ilość ziemi 
z wykopów. Rumia ul. Kamienna 90 
(pętla autobusowa). 

* 

PODZIĘKOWANIE 

Dyrekcja Przedszkola Nr 5w Rumiser- 
decznie dziękuje wszystkim sponsorom, 
którzy wspomagalifinansowo nasze 
przedszkole: F.U.O.,Spółce"Komtex" - p. 
Sapińskiemu, PSS"SPOŁEM" -p. Czo- 
sce, Hurtowni Obuwia przy ul. Stoczniow- 
ców oraz naszemu sąsiadowięSM 
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ZAKŁAD USŁUG 
POGRZEBOWYCH 

OSTATNIA 
POSEUGA 
RUMIA, Wybickiego 20 
codziennie 800 - 1600 

sobota 800 - 1300 
tel.: 71-23-33 całą dobę 
Pełny zakres usług pogrzebowych 
  

formalności cywilno - kościelnei 
cmentarne * kwiaty * wieńce * wiązan- 

ki * trumny * transport - tanio (cały 
kraj) * przewozy autokarem * odbiór 

zwłok zdomu   
  

  

  

  

  

firmy HEROAL 
"ALMET" Rumia Tatrzańska 11 

tel.: 71-25-68, czynne 79? - 15% 

Janowo za różnorodne prace wykonywa- Naprawa 
ne nabieżąco oraz farbę i czarnoziem. 

Dyrekcja 
o pralek oraz 

Geny ogłoszeń e 3 | sprzętu gospodarstwa 
| - ogłoszenia ramkowe Lem 2.000,- i dom owego 

: naNeze Sx 50m i Adam Pruszyński | - ogłoszenia drobne bezpłatnie | i 
Za treść ogłoszeń i reklam ul. Gdańska 4 
redakcja nie odpowiada | tel.: 71-21-95 

© L 

Aluminiowe NAPRAWA 
żaluzje zewnętrzne 

* SA przed nieproszonymi maszyn biurowych 

ludzką ciekawością i wandalizmem. kalkulatorów 
* obniżają zużycie opału 040% maszyn doszycia 

Produkcja i montaż na podstawie sprzętu gospodarstwa 
technologii niemieckiej domowego 

J.Kryszewski 
Rumia ul. Ceynowy 10 

tel. dom. 71-16-81 

  

      

Gabinet chorób 

wewnętrznych 
(EKG, badania 
na prawojazdy ) 

czynny: wtorek czwartek, piątek 
wgodz: 17%-18%* 

Rumia ul. Chodkiewicza 10     (około 300m za CPN-em w Rumi)   
Gabinet 

ginekologiczny 
Rumia ul.Chodkiewicza 10 

(koło CPN) 
- poniedziałki b 00 
- czwartki 17. 18 

tel.: 71-18-07 
   



? CZE 
Purtk na drogach i bezdrożach Rumi 
  

  

K edy zbliżał się październik, chodzi mi 

czywiście o poprzednie lata, serce 
radowało się, wytwarzały się w dwójnasób kwasy 

żołądkowe, a stopa z kopytem dziwnie pląsały. Ja- 

ka była przyczyna? Prosta - październik obfitował w 

uroczystości nie ilościowe, lecz jakościowe: Dzień 

Milicjanta, Dzień Wojska Polskiego i Dzień Nauczy- 

ciela. Dwa pierwsze dni obfitowały w nagrody 

pieniężne ito niemałe, w odznaczenia resortowe i 

medale, płynął przy tym alkohol zagryzany obficie 

frykasami kuchni polskiej ("Kuchnia polska" PWE 

Warszawa 1988, cena jeszcze 38.000,-). To lubiłem 

iw dalszym ciągu to lubię, dawniej konsumowało 

się z przyjaciółmi mieszkającymi od niedawna w Ja- 

nowie na Gdańskiej, Oksywskiej i Kujawskiej, dziś 

obejdę się oczywiście smakiem. Wojskowi i poli- 

cjanci zrezygnowali ze swoich tradycyjnych dni, 

zmniejszyła się produkcja żelaza na głowę i huta 

"Katowice" (za Jankiem Pietrzakiem to mówię) nie 

wytapia surówkii nie ma tylu odznaczeń i medali. 

"To były piękne dni, szczęściem pijane dni, kalen- 

darz solidarnościowy zapomniał o takich dniach..." 

jak śpiewa popularna piosenkarka warszawska. 

Ale został jeszcze Dzień Nauczyciela, zwany 

uczenie Dniem Edukacji Narodowej z 1773 roku. 

Jak pamiętam było to zawsze marne święto, może 

były nagrody, ale jakie... Nagrodzony nie mógł na- 

wet postawić pół litra... Nauczycielom zawsze brak 

pieniędzy. Znam w "dziewiątce" nauczycielkę. Ma 

dostojne, piękne imię Ludwika, sama też jest do- 

stojna. Nie ma korony, ni tytułu arystokratycznego - 

jest natomiast przywiązana do swojej pracy peda- 

gogicznej, do dorastającej córki, spółdzielczego 

mieszkania M-4 i męża nieudacznika, który na 

nieszczęście jest również nauczycielem. Najpra- 

wdopodobniej razem z innymi nauczycielami w 

dniu swojego święta pójdzie pod Urząd Wojewódz- 

ki by zamanifestować swoją i kolegów nauczycieli 

obecność. W "czwórce" na Janowie też znam 

nauczycielkę, młodą panią, która przed rokiem 

chciała odejść z zawodu do spółki z o.o. - dzieci 

spowodowały, że ich pani jeszcze uczy. Onato 

często podpowiada mi co należałoby napisać w na- 

szym 'Gońcu..." 

Wracając z Janowa od przyjaciół kieruję się na 

wiadukt dla pieszych by zdążyć na ostatnią kolejkę 

SKM... Ludzie, po co wybudowaliście ten wiadukt ' 
dla pieszych? Przez cały dzień wsiadający i wysia- 

dający przemieszczają się do swoich wygodnychi 

ciepłych M-ileś tam, nie przez wiadukt, boi po co 

nadwyrężać nogi, a przez tory, przez duże dziury w 

płocie, bądź zwyczajnie na ukos. Przez całą noc 
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Zacznijmy od Janowa... 

(niemal) też tam niewielki ruch. Oczywiście przez 

tory. Diabelskimi oczami widzę ofiary śmiertelne na 

torach: pijanego mężczyznę, osiemnastolatka 

śpieszącego się nie wiadomo gdzie i panią w 

średnim wieku. Ci ludzie zginą jeszcze tego roku je- 

żeli SOK-iści nie wejdą do akcji, jeżeli nie zabezpie- 

czy się dziur, siatek, barier. W Janowie mieszka 

dużo moich przyjaciół, koleżków, milicjantów (prze- 

praszam, to już policjanci) i żołnierzy, którym za- 

leży na porządku, spokoju i zasobności dzielnicy. 

Mieszkają wysokiej rangi kolejarze, niektórzy pra- 

cownicy Urzędu Miejskiego i Urzędu Wojewódzkie- 

go w Gdańsku. I co? I nic. Tak jak większość oni też 

omijają regularnie wiadukt. Wracając do przystan- 

ku Rumia-Janowo- straszą podróżnych resztki wia- 

ty w kolorze green: powyrywane blachy, wierszyki, 

autografy itak dalej, a tu zbliża się nieubłaganie zi- 

ma... 

Kochani pracownicy kolei (jeszcze 

państwowej), uporaliście się wreszcie z tunelem 

PKP w Rumi, za co serdecznie dziękuję, wypada 

zabrać się za przystanek Rumia-Janowo. Bo nasza 

dzielnica, wizytówka mieszkaniowa nawet Trójmia- 

sta, straszy podróżujących totalnym bałaganem i 

niefrasobliwością osób wysiadających i wsiadają- 

cych do naszego naziemnego metra jakim jest 

SKM. Policjantom i żołnierzom służby zasadniczej, 

żołnierzom zawodowymi nauczycielom (z których 

najbardziej cenię panią Ludwikę i jej młodszą 

koleżankę ze szkoły nr 4) mieszkającym na 

Gdańskiej, Pomorskiej, Dąbrowskiego i innych uli- 

cach Janowa życzę wszystkiego najlepszego, bez- 

piecznych przejść wiaduktem i uniknięcia 

mandatu, który już niebawem wlepić może nasz 

przyjaciel z SOK i z policji. 

PS.: Poznałem go nieco późno, bo w 1942 ro- 

ku, był skromnym harcmistrzem, młodym 

człowiekiem i energicznym działaczem (dla nas, 

diabłów, czas ma inny wymiar niż dla was, czytelni- 

cy). Zginął niebawem z rąk hitlerowców. Koleżankii 

koledzy, nauczyciele, czy nie warto coś więcej 

dowiedzieć się o NIM, którego czyn uświetnia tabli- 

ca na Szkole Podstawowej nr 2?: "Harcmistrzowi 

Wojciechowi SABATOWI, założycielowi pierwszej 

drużyny harcerskiejw Rumiw 20 rocznicę 

męczeńskiej śmierci, w 30 rocznicę istnienia | 

Drużyny Hufca ZHP Rumia 1962." 

Kłania się czytelnikom, życzy właściwych 

skreśleń w wyborach 

Wasz Purtk   

Do redakcji 
"Uprzejmie proszę o napisanie mej prośby 

w 'Gońcu Rumskim'. 

Sprawa jest taka, że po opublikowaniu mo- 
jego pisma w sprawie szauerków na os. M. Re- 
jai napisaniu oficjalnie mojego nazwiska 
stałem się wrogiem całego osiedla, niektórzy 

nawet wbili by mi nóż w plecy, a najgorszy żal 
ma pan F. Przecież chybaźle nie napisałem, 
dążymy do demokracji i komu co się nie pod- 
oba może oficjalnie powiedzieć, takie jest mo- 
je zdanie, ale do rzeczy. Otóż w poprzednich 
latach jeszcze za dyrektora MPGKiM p. Marka 
Lewkowicza było obiecane, że będą stawiać u 
nas na osiedlu murowane garażo - szauerki. 
Lata mijają, rodziny się na osiedlu 
powiększają, piwnice małe, więc ludzie sta- 
wiają sobie sami, bez zgody PGKiM. Zakładają 

też ogrody, sadzą drzewa owocowe. Z jednej 
strony to dobrze, ale niech to będzie gdzieś z 
boku, a nie na przeciw okien i widoku na ulicę 
jak to zrobił pan X, Y, Z. Niektórzy mają szopo- 
garaże - z boku to tak nie widać, ale zasłaniać 
komuś widok na ulicę to jest bardzo nieładnie i 
to mi się nie podoba, a oile muszę już ojepoieć 
to niech będzie takie prawo, że jak mansgacić 
zrenty podatek, to niech płacą też inni za nie- 
prawnei dzikie działki. ; 

Po drugie my tu na naszym osiedlu nie ma- 
my żadnej drogi. Pogotowie nie może 
wszędzie dojechać, straż pożarna też, bo nikt 

otym nie myśli wprzód, tylko wszędzie wko- 

pują betonowe słupki. Przecież technika idzie 
naprzód, każdy ma samochódi przeciskają 

się tak, żeby dojechać, więc jeżdżą po trawni- 
kachitu przykładowo pan Xzrobił sobie drogę 
przez wolny plac za ogrodami państwaYi Z. W 

odpowiedzi pan Y przedłużył płot ogródka, tak 
żeby zagrodzić przejazd, więc gdzie ten 
człowiek majechać, na helikopter gojeszcze 
nie stać, niech się w końcu UM Rumi zaintere- 

suje naszym osiedlem, a nie tylko podwyższa- 

niem czynszu za zimną wodę i mieszkanie. 

Proszę to opisać". 

Waldemar Kasiura. 

w 
Szanowny Panie, 

Administracja Budynków Komunal- 
nych przy PGKiM w Rumi informuje, że: 

- wobecnym prawie lokalowym nie ma 
przepisów zabraniających stawiania 
"szauerków" przy budynkach komunal- 
nych, 

- Osiedle M.Reja było przewidziane ja- 
ko zespół mieszkań rotacyjnych, w 
związku z tym brakuje tam 
pomieszczeń gospodarczych, 

- obecna A.B.K. nie odpowiada za obiel- 
nice poczynione przez poprzedników. 
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